
1-2/2011. szám

J e g y z ő k ö n y v

Készült: Kunbaja Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 2011. február 10-
én (csütörtök) 800 órai kezdettel megtartott rendkívüli üléséről.

Az ülés helye: Községháza díszterme.

Jelen vannak: Franzné  Lakner  Éva  polgármester,  Tímár  Judit
alpolgármester,  Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika,  dr.  Lovas
László, Pálosi Jánosné, Szabó Erika képviselők (6 fő).

Állandó  meghívottak  részéről: Szép  Katalin  jegyző,  Patocskai  Tibor
alpolgármester

Előzetesen bejelentette távolmaradását: Halbländer József képviselő (1 fő) 

N a p i r e n d   e l ő t t :

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Köszönti  a  Képviselő-testület  ülésén
megjelenteket. Megállapítja az ülés határozatképességét,  mivel 7 fő képviselő
közül 6 fő képviselő jelen van. 
Bejelenti, hogy a mai ülés jegyzőkönyvvezetője Dudás Tiborné köztisztviselő.
Jegyzőkönyv hitelesítőnek javasolja Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselőt,
amely javaslattal a Képviselő-testület egyhangúlag egyetért.
A mai rendkívüli ülés a napirend fontosságára való tekintettel telefonon került
összehívásra. Javaslatot tesz az ülés napirendjére. Javasolja napirendi pontnak
felvenni: HUSRB/2011 IPA 1.1.1. pályázaton való részvétel, mint a Szabadkai
Önkormányzat magyar partnere.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  6  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

14/2011.(II.10.) öh.  H a t á r o z a t
Képviselő-testületi ülés napirendjének elfogadása.



A  Kunbaja  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  2011.  február  10-i
ülésének a napirendjét az alábbiak szerint fogadja el:

1./ HUSRB/2011 IPA 1.1.1. pályázaton való részvétel, mint a Szabadkai 
     Önkormányzat magyar partnere.
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

2./ Egyebek.

E l s ő   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

1./ HUSRB/2011 IPA 1.1.1. pályázaton való részvétel, mint a Szabadkai 
     Önkormányzat magyar partnere.
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

     (Írásos előterjesztés mellékelve!)

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Felkéri  Tímár  Judit  alpolgármestert  a
napirendi pont ismertetésére.

Tímár  Judit  alpolgármester: Kiírásra  került  egy  határon  átnyúló  pályázat.  A
szerbiai  oldalon Szabadka szeretné felújítani a határátkelő és Bajmok közötti
útszakaszt. A magyar oldalon kellett egy partnert keresni. Kunbaján a Rákóczi
út csatlakozik a bajmoki úthoz, így ezt az utat újítanák fel. A lakosság által kért
kerékpárút  nem kivitelezhető,  mert  nincs  akkora  forgalom,  ami  indokolná  a
megépítését.  Az  út  kiszélesítésével  a  kerékpárosok  is  biztonságosan
közlekedhetnének. A főpályázó Szabadka lenne. Kunbajának 5 % önerőt kellene
biztosítani.  A kiadott  határozat-tervezet  változik,  tegnap este  kapta e-mailben
Szabadkáról az új számadatokat, amelyeket ismertetett: 
„ A pályázat költségvetése az alábbi tételekből tevődik össze:
Eszközbeszerzés (1 db laptop)         500 EUR
Közbeszerzés...... .............................   4.000 EUR
Tervezés...............árajánlat (HU)                 25.455 EUR
Útfelújítás..............árajánlat (HU)                     113.803 EUR
Projektmenedzsment  12 hó x 1270=                     15.240 EUR
Telefonköltség (12 hóx 50 EUR)=          600 EUR
Nyilvánosság ( tábla, nyitó rendezvény,
 sajtó tájékoztató)        3.000 EUR
Műszaki ellenőrzés árajánlat    1.500 EUR
Bankszámlavezetési költség         12 x 30 EUR                          360 EUR  
Összesen:                                  164.458 EUR x 5% = 8223 EUR önerő
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A pályázat összköltségvetése Ft-ban 46.048.240.-  (280 FT/EUR árfolyamon)
Az önerő kötelezettség: 2 302 412 Ft”
A pályázat nagy előnye, hogy nincs pályázatírási díj, nem kell előre beletenni
pénzt.  Fél  éven  belül  megtudjuk,  hogy  nyertünk-e.  A  pályázat  2012-ben
valósulna meg.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Ki a projektmenedzsment? Nem sok a
4 milliós díj?

Tímár  Judit  alpolgármester: Tóth  Godó  Valéria,  aki  a  szerb  féllel  közösen
készítette  el  a  pályázatot,  és  a  pályázat  lebonyolításában  is  mint
projektmenedzser  részt  fog venni.  A 4 millióban egy tanulmányírás is  benne
van. A pályázat lefedi a költségeket. A szabadkai fél készítette el a számításokat.
A  főpályázó  összegéhez  képest  a  partnernek  10  %-ban  kell  a  projektben
megjelenni.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Hány árajánlat érkezett?

Tímár Judit alpolgármester: Egy árajánlat érkezett. Közbeszerzési eljárás még
nem  volt.  A  pályázat  megvalósításának  szakaszában  történik  majd  a
közbeszerzési eljárás. A Magyar Közút áraival számoltak.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: A pályázatot jónak tartja, szükség van
rá, de a 2 millió Ft-ot hogy tudják biztosítani, amikor csődhelyzetről beszélnek.
A pályázat  célját  támogatja,  de  ilyen  pénzügyi  helyzetben  fejlesztést  lehet-e
vállalni?  Ne  kerüljünk  csődhelyzetbe.  Ennek  a  Képviselő-testületnek  is  van
felelőssége a pénzügyi helyzet alakulásában.
Sérelmezi, hogy a szerdai falufórum nyilvánossága elé kivisznek egy pénzügyi
helyzetről  szóló  anyagot,  amit  a  Képviselő-testület  nem  tárgyalt  meg,  a
képviselő-testületi  tagok  nem  ismerték  az  ismertetésre  kerülő  adatokat,  így
lehetőségük  sem  volt  arra,  hogy  arra  reagálni  tudjanak  és  felkészüljenek  a
falufórumra. Rossz a visszhangja a fórumnak.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: A  pályázat  önereje  nem  2011-ben  fog
jelentkezni.  A  beállított  önerőt  2012-ben  tudják  majd  biztosítani.  Lesznek
fejlesztésre fordítható normatívák.

Szép  Katalin  jegyző: Vannak  fejlesztésre  fordítható  pénzeszközök  a  helyi
adókból, de számszerű adatokat nem tud még mondani.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: A kötelezettségeket sem ismerjük.
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Tímár Judit alpolgármester: A magyar pályázatok között nincs olyan, ahol 5 %
az önerő. Ilyen olcsón ez az útszakasz nem lesz felújítva.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Ha az önerőt nem tudjuk biztosítani,
hitelt veszünk fel?

Franzné Lakner Éva polgármester: Igen.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Támogatja  a  pályázatot  azzal  a
feltétellel, ha a fejlesztésre fordítható pénzből nem tudják biztosítani az önerőt,
hitelt vegyenek fel.

Dr. Lovas László képviselő: Tetszik a pályázat, támogatja.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Valahonnan  a  2,2  millió  Ft-ot  ki  kell
gazdálkodni.  Javasolja,  hogy  a  Képviselő-testület  az  előterjesztés  és  az
elhangzott módosítás figyelembe vételével hozza meg határozatát. 

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  6  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

15/2011.(II.10.) öh.  H a t á r o z a t
HUSRB/2011 IPA 1.1.1. pályázaton való részvétel, 
mint a Szabadkai Önkormányzat magyar partnere.

Kunbaja  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  megtárgyalta  a
HUSRB/2011  IPA  1.1.1.  pályázaton  való  részvétel,  mint  a  Szabadkai
Önkormányzat  magyar  partnereként,  és  úgy  határozott,  hogy  a  projektterv
megvalósításához biztosítja a szükséges saját forrást.

A projektterv célja:

 - Felújításra kerül a Rákóczi F. utca 359 és 1128 Hrsz. Nyilvántartott 
szakaszából 515fm.

 - Tervezésre kerül az alábbi helyrajzi számon nyilvántartott külterület:

             -0194/1 Tervezés: 900fm
      -0194/2 Tervezés: 500fm
      -0195   Tervezés: 1838fm 

A pályázat költségvetése az alábbi tételekből tevődik össze:
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Eszközbeszerzés (1 db laptop)                 500 EUR
Közbeszerzés...... .............................     4.000 EUR
Tervezés...............árajánlat (HU)                   25.455 EUR
Útfelújítás..............árajánlat (HU)                        113.803 EUR
Projektmenedzsment  12 hó x 1270=                       15.240 EUR
Telefonköltség (12 hóx 50 EUR)=       600 EUR
Nyilvánosság ( tábla, nyitó rendezvény,
 sajtó tájékoztató)        3.000 EUR
Műszaki ellenőrzés árajánlat    1.500 EUR
Bankszámlavezetési költség         12 x 30 EUR                  360 EUR  

Összesen:                                  164.458 EUR x 5% = 8223 EUR önerő

A pályázat összköltségvetése Ft-ban 46.048.240.-  (280 FT/EUR árfolyamon)

Az önerő kötelezettség: 2 302 412 Ft

A Képviselő-testület a 2012. évi saját forrás összegét a 2012. évi költségvetési
rendeletében biztosítja.

A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a pályázat és a partnerségi
szerződés aláírására.

Határidő: azonnal
Felelős: Franzné Lakner Éva polgármester 

M á s o d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

2./ Egyebek.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Több  körön  elhangzott,  hogy  a
Képviselő-testület néhány tagja „kerékkötő”, simán megy a testületi munka, ha
nincsenek jelen.

Szép Katalin jegyző: Visszautasítja a személyeskedést.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: A  törvényességgel  kapcsolatos
dolgokat ezután is el fogja mondani az üléseken,  ez nem személyeskedés.  A
lakossági fórumra készítettek egy anyagot. Egy kis meghívó útján értesültek a
képviselők  a  falufórumról,  amelyek  a  postaládába  kerültek  bedobásra.  A
Szervezeti és Működési Szabályzatunkban lakossági fórumot szabályoztunk, 
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amelynek  az  időpontját  a  Képviselő-testület  határozza  meg  a  napirendi
pontokkal együtt, mely napirendi pontokat a testület a véleményével ellátja, és
úgy kerül a lakossági fórum előtt ismertetésre. Ez jelen esetben nem így történt,
a  lakossági  fórumon  elhangzott  tájékoztató  olyan  számszerűsített  adatokat
tartalmazott,  amelyeket  Képviselő-testület  tagjai  nem  ismertek,  ezért
lehetőségük  sem  volt  arra,  hogy  felkészületlenül  el  tudják  mondani
véleményüket. Az elkészített anyagot a Képviselő-testületnek meg kellett volna
tárgyalni,  miután  több  áthúzódó  adatot  is  érintett.  A  Képviselő-testület
kiegészíthette volna az anyagot. Nem olyan kép alakult volna ki az emberekben,
hogy a rossz pénzügyi helyzet csak az előző Képviselő-testület felelőssége.
A  rehabilitációs  foglalkoztatóval  kapcsolatban  is  megkérdezhették  volna  a
véleményét,  sok kérdésre választ  tudott  volna adni,  amire a Hivatal dolgozói
nem  tudtak  válaszolni.  Furcsának  tartja,  hogy  a  saját  tulajdonában  lévő
rehabilitációs foglalkoztató tulajdonjogát elment a Földhivatalba tisztázni, holott
ezt tőle is megkérdezhette volna.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Valóban  járt  a  Földhivatalban  tisztázni
néhány helyrajzi szám tulajdonjogát.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Szeretné,  ha  ennek  a  dolognak  a
végére járnának. Az önkormányzatnak egy fillérjébe sem került a rehabilitációs
foglalkoztató.  Mindent  szabályosan  csináltak,  a  pályázatból  kiderül,  ha
megnézik.  Az  önkormányzat  nem  adott  pénzt,  a  3,4  millió  Ft  saját  forrás,
amelyet a Centrál-Mentál Kht. fizetett be, az önkormányzat vagyonát gyarapítja.
A  foglalkoztatási  kötelezettséget  is  vállalták  10  évre,  jelenleg  is  63  embert
foglalkoztat,  érthetetlen  számára,  hogy  mégis  kikezdik  a  vállalkozást.
Becsületsértőnek tartja, hogy több esetben elhangzik, hogy a Kht mennyi pénzt
kapott  az  önkormányzattól.  Több  esetben  elmondta,  hogy  nem  az
önkormányzattól  kapták  a  pályázati  támogatást,  hanem  a  Területfejlesztési
Tanácstól  és  a beruházás valamennyi költségét  a saját  forrással  együtt  a  Kht
vállalta, és a kifizetéseket minden esetben megelőlegezte.
Az iparűzési adó bevezetésekor is sok minden elhangzott. A polgármester azt
mondta,  hogy  eddig  az  önkormányzat  adott  a  vállalkozóknak,  most  a
vállalkozók  adjanak,  és  ő  is  kapott  épp  eleget.  Az  önkormányzatot  sokszor
kisegítette,  eddig  csak  adott,  de  az  önkormányzattól  ő  nem  kapott  soha,
semmilyen támogatást.

Franzné Lakner  Éva polgármester: Nevek nem hangzottak  el  a  falufórumon.
Visszautasítja.
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Szép Katalin jegyző: A polgármester nem falugyűlést hívott össze, hanem falu
fórumot.  A  falugyűlés  összehívása  az  SZMSZ-ben  meghatározott  módon
történik. Visszautasítja a vádakat.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Minden  Képviselő-testületet  érintő
dologról tájékoztatni kell a testületet. Ez itt nem történt meg.

Franzné Lakner Éva polgármester: Falufórumot azért hívott össze, mert az egész
falu kíváncsi  volt  az eddig végzett  munkára.  Tájékoztató jelleggel  készült  az
anyag, és  ez alapján tájékoztatta  a falut.  Az elkészített  anyagot a Képviselő-
testület ülésén is megtárgyalhatják, nincs akadálya.

Miután több napirendi pont nem volt, a polgármester a Képviselő-testület ülését
830 órakor bezárta.

Kmf.

Franzné Lakner Éva   Szép Katalin
       polgármester             jegyző

Jegyzőkönyv hitelesítő:

Barnáné dr. Jámbor Dominika
képviselő

7


	Kmf.
	Jegyzőkönyv hitelesítő:
	Barnáné dr. Jámbor Dominika

